
 
 

Referat: 

Flauenskjold Vandværk har afholdt generalforsamling 

mandag den 9. december 2024 kl. 18.00 i Flauenskjold Kulturhus 

Antal fremmødte: 45 

 Dagsorden: 

1. Valg af dirigent:  
Torben Larsen blev valgt. Han konstaterede, at generalforsamlingen var lovlig indvarslet og dermed 
beslutningsdygtig. 

2. Beretning for det forløbne år v/formand Jens Jørgen Lex: 
Vandværket har i året afregnet 99.192 kbm. vand til 603 forbrugere. Dette er et fald på 3,75% i 
forhold til sidste års salg.  Der har over de sidste 3 år været et fald på ca. 15 %. Årsagen er, som 
nævnt på sidste års generalforsamling, ophør af produktionsvirksomheder, herunder specielt 
minkerhvervet og ophør af svineproduktion iblandt vores forbrugere. Vi forventer at forbruget vil 
stabilisere sig på nuværende niveau.  

Der har i året været en del brud og de har været var besværlige og bekostelige. Mange af brudene 
har været i området omkring Oiensvej og sidegader til denne. Området har høj grundvandsstand. 
Dette medfører ofte, at der skal anvendes suge spidser for at sænke grundvandsstanden for at kan 
udføre opgaven. 

På vandværket har vi i året investeret i en skruekompressor. Derudover har vi i året fået renset og 
serviceret boring 4 og 7. Ellers har vandværket kørt meget stabilt. Vandværket har i juli måned haft 
tilsyn fra Brønderslev kommune og vandværket blev godkendt med kommentaren ’Flauenskjold 
Vandværk fremstår nyt, renholdt og ryddeligt. Boringer er velholdte, tørre og rene’. 

Der er i året igen blevet flere stoffer, som der skal analyseres for i det analyseprogram, som 
fastsættes af myndighederne. De analyser, vi har foretaget i årets løb har ikke givet anledning til 
bemærkninger eller udfordringer, så forbrugerne kan med tryghed drikke vand fra vores fælles 
vandværk.  

Administrationen af vandværket er i årets løb blevet kørt i parløb mellem Kjeld og Martin. Martin 
overtager fremadrettet kassereropgaven. Det har været en fornøjelse at se, hvordan de har fået 
opgaven bragt videre og løst.  

Solcelleprojektet, som vi har arbejdet på, er der taget beslutning om at dropper for nuværende. 
Kravene til beplantning og ændrede tariffer på transport og afgifter gør, at økonomien ikke står mål 
med investeringen. 

Derudover har vi deltaget i vandrådet, som er en sammenslutning af vandværkerne i Brønderslev 
kommune. Vi har i året været på Hjørring vandforsyning og hørt om vandrensning. Derudover er 
der brugt en del tid på at tale om BNBO områder og hvordan vi skal komme i mål med dette. 

Afslutningsvis vil jeg sige bestyrelsen tak for godt og konstruktivt samarbejde. 

Der blev spurgt ind til BNBO herunder konsekvenser for lodsejere i nærområdet af vandværkets 
boringer og den økonomiske kompensation. Formanden gav en fyldig forklaring på status herunder 



 
 

at Flauenskjold Vandværk i samarbejde med andre vandværker i vandrådet og med bistand af en 
advokat, afventer afklaring på et brev, som er sendt til Brønderslev Kommune. Formålet er at få 
konkretiseret reglerne, eventuelt tilrettet loven og dermed ensartet behandling af lodsejerne. 

Generalforsamlingen godkendte beretningen. 

3. Det opstillede årsregnskab forelægges til godkendelse v/kasserer Kjeld H. Jørgensen: 
Den fremlagte Årsrapport for perioden fra 1. oktober 2023 til 30. september 2024 viste et 
underskud på kr. 201.656. Underskuddet størrelse er primært opstået på grund af tidligere nævnte 
brud på ledningsnettet. Underskuddet dækkes af tidligere års overskud således at det samlede 
årsresultat udviste 0 kr.  Status balancerede med kr. 4.023.212. 

Generalforsamlingen godkendte Årsrapporten. 

4. Budget for det kommende år fremlægges v/Martin Pedersen: 
Budgettet for perioden 1. oktober 2024 til 30. september 2025 blev fremlagt. Bestyrelsen forventer 
et underskud på kr. 93.910, som igen dækkes af tidligere års overskud. 

Taksterne forbliver uændrede med kr. 3,75 pr. kbm forbrugt vand og kr. 875 pr. år i fast årlig afgift. 
(beløbene er incl. moms). 

5. Valg af medlemmer og suppleanter til bestyrelsen. 
- på valg til bestyrelsen er Peter G. Jensen, Martin Pedersen og Kjeld H. Jørgensen: 
Der var genvalg til de nævnte. 
- på valg som suppleanter er Henrik Jeppesen og Kim Nielsen: 
Der var genvalg til de nævnte. 
 
6. Valg af revisor. 
- på valg er Agillix (tidligere LandboNord). 
Der var genvalg til Agillix 
 
7. Behandling af indkomne forslag.  
- Forslag til behandling skal være formanden i hænde senest 8 dage inden generalforsamlingen. 
Der var ikke indkommet forslag. 
 
8. Eventuelt.  
Der blev spurgt til Elektroniske vandure. Ønsket står højt hos bestyrelsen og udviklingen følges 
nøje, men bestyrelsen afventer ’den rigtige løsning til den rigtige pris’. 

Flauenskjold Vandværk var ved generalforsamlingen vært for spisning, menu Flæskesteg med 
tilbehør.  

  

 


